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Lech Borzemski, notariusz,
rzecznik Krajowej Rady Notarialnej

|udno w tej chwili m wić o trybie odbywania apli-
I kacji notarialnej, gdyz nie ma jeszcze przepis w

wykonawczych w tym zakresie. W najblizszym czasie
minister sprawiedliwości na pewno wyda stosowne
rozporządzenie' Na pewno istotne zmiany nastąpily
w przypadku trybu przeprowadzania konkursu na
aplikację. Do prawa o adwokaturze i ustawy o radcach
prawnych przeniesiono pewne ro4wiązania, kt re
w notariacie obowiązywaly juz od 2003 roku. Egza-
min odbywal się tego samego dnia i o tej samej godzi-
nie w calym kraju. Byl przygotowywany przeg zesp l
skladający się nie tylko czlonk w Krajo.wej Rady Nota-
rialnej, ale i przedstawicieli Ministerśtwa Sprawiedli-
wości i przedstawicieli nauki. Nie jestem pzekonany,
czy trafnie zrezygnowano z części ustnej konkursu.
Nie można się zgodzić ze stwierdzeniami, ze część ust-
na konkursu barierą nie do przejścia. Paykiad po-
przednich konkurs w w notariacie wskazuje na coś
zupełnie innego. Rzadko zdarzalo się, żeby kt ryś
z kandydat w zaliczl1l test, a następnie nie podolat
etapowi ustnemu. W tym roku do konkursu zglosilo
się więcej os b niż w latach poprzednich, np. w izbie
wroclawskiej mieliśmy ponad sześćdziesięciu kandy_
dat w, podczas gdy w zeszlym roku bylo ich niespeł-
na cłerdziestu. Mimo to wierzymy,że uda nam się za-
pewnić odpowiedni poziom ich szkolenia oraz że znaj-
dą oni miejsca pracy. od kilku lat nie mamy limit w
miejsc i zawsze dawaliśmy sobie radę z ksztalceniem
wszystkich os b, kt re zloby'y egzamin. z wynikiem
pozytywnym. Mamy nadzieję, ze tak będzie nadal.

Stanislaw Rymar,
prezes Naczelnej Rady Adwokackiej
l\ /|oim zdaniem egzamin na aplikację adwokacką
l v lbył znacznie trudniejszy niż w latach poprzed-
nich. Wplynęta na to zar wno ponaddwukrotnie
większa liczba pWa , iak i obszernieiszv zakres tema-

RELACJA z EGZAM|NoW. DosTĘP Do ZAWoDoW ADWo!GTA, RADCY PRAWNEGo

Pięć tysięcy prawnikow
W sobotę 10 grudnia o godzinie 11 w catej Polsce roz- szarzęszakandydatow. Liczbaosobskła-

począł się egzamin na aplikacje: adwokac-ką, radcow- i?ff|'*:ff:''nprzehoczyłahczbęty'
ską i notarialną. Po raz pierwszy egzamin przeprowa- Egzamin rozpocząl się punktualnie

dzany byl na nowych zasadach - kandydaci na aplikan- :'];91lr::9ląałbezzakJoceIizarÓwno
t w wypetniali tylko test, nie byto ustnego egzami;u. fijł:"śffitrjffi":;jlffiil:JTHil

byc to, że konkurs na aplikację radcowską

\f aallikacjeprzyjęcizostanąwszyscy' było się przygotować. Pytania faktycznie i adwokacką odbywał się w tym samymI \ ktÓrzy zdadząpozytywrue egzamin. . byĘ ze wszystkich dziedan, ktore byĘ miejscu, tzn. w Hali EXPo przy ulicy Prą_
Pierwsze dane dotyczące korporacji ad- wymienione w ustawie o egzaminach na dzynskiego. Jak się jednak okazało' nie
wokatow publikujemy porużej. aplikacje. Niemożliwe było przygotowa_ stanowiło to problemu. A wszystko dziękiAdwokaci ll'-],f'J'''J'l?l1T'T.";.H:J#1:i':# fi:::?;:' ilffli;łj:":i;:liHffi:-

W Warszawie punktualnie o 8.30 roz- $iej zrobili ci' kt rzy najwięcej czasu po Po raz pierwszy konkurs nie miał cha_
poczęła się centralna rejestracja około święcili na naukę prawa konstytucyjnego, ralcteru czysto korporacyjnego. Nowością
400 kandydatow do wymarzonego zawG karnego itrzechprocedur, gdyżztego za- był rownież brak części ustnęj egzaminu.
du adwokata. Egzamin odbył się w Hali kesu było najwięcej pyta - wskazywał Chociazmiałonformętestujednokrotne_
Expo przy ulicy Prądz5łlskiego. Pierwsi Krzysztof. cowyboru,tojednakpytaribyłozdecydo
egzaminowani opuŚcili salę już po p ho Według tych, kt rzy po raz kolejny pod- wanie więcej i wyklaczaĘ one znacznie
rej godzinie pisania' choc na ronłiązanie chodzili do egzaminu, w tym roku było poza zakres materiału, ktÓry obowiązpvał
testu przewidziane byĘ 4 godziny. W mia- trochę łatwiej. Najwaźniejsze dla nas jest do tej pory. Jak oceniają te zmiany śami
rę upływu czasu na korytarzu pojawiało to, że nie ma egzaminu ustnego, ktÓry kandydaci na apli&antow? Czy rzeczywl-
się coraz więcej os b, a ostatni zdający w mojej ocenie nie był obiektywny. Kolej- ście zwiększyĘ o'$.'un'ę na dostanie się
wyszedł z sali punktualnie o godzinie 15. nym ułatwieniem jest fakt, że na teście nie na upragniona afrikac.;ę, czy są tak na-

Tuż po egzaminie zdenerwowanie było pojawiały się pytania z wiedzy ogo|nej, prawdę kolejną sdą .źu.oną pod nogi
tak duże' że malo kto był w stanie przy- ktore były bardzo podchwytliwe i trudne - absolwentom wydźiafu prawa?
pomnieć sobie pytania i odpowiedzi. oceniała Katarzynazdającapo raztrzeci. Zdaniem Magdy pytania były przekro
Wtedy postanowiliśmy porozmawiac Zapytaliśmy też członk w komisji egza- jowe. Szczego|nie utkwił mi w pamięci te
z przyszŁymi adwokatami i zapytac ich minacyjnej, jakoceniająprzebiegizache z zakesu prawa rodzinnego. Pytanie
o pierwsze wrażenia po egzaminie. Duża wanie zdających. Mecenas Ziemisław o skład wsp lnego majątku maŁonk w
część zapytanych była niemile zaskoczo Gintowt, wicedziekan okręgowej rady ad_ i kiedypotrzebnajest zgoda małzonka na
na trudnością pytan, jednak byli i tacy, wokackiej w Warszawie, powiedział' że sprzedłŻ nieruchomości lub obciążenie



tyczny w porÓWnaniu do dotychczas przeprowadza-
nego egzaminu. Nie obawiamy się większej liczby apli-
kant w. Juz od czterech lat jesteśmy przygotowani na
sytuację, gdzie będzie ich tzykrotnie więcej. Znieśli-
śmy zar wno limity. jak i zasadę _ jeden patron - je-
den aplikant. W tym momencie adwokat, oczywiście
po spelnieniu pewnych kryteri w, moze się opiekować
nawet dwoma czytŻema osobami pzygotowującymi
się do zawodu.

Zenon Klatka, prezes
Krajowej Rady Radc w Prawnych
]mieniiy się metody naboru na aplikację. Młodzi lu-
I-dzie nie powinni jednak cieszyć się z tego, że zrezy-
gnowano z części ustnej. obecna forma egzaminu nie-
dostatecznie weryfikuje umiejętności kandydat w na
a pl i kacje, nie odzwiercied la faktycznych predyspozycj i

oaz przygotowania do specjalisĘcznego ksztatcenia
i wykonywania zawodu. Organizowanie go w ten spo-
s b jest znacznym uproszczeniem. Test byt trudny.
Sktadał się z dwustu pięcdziesięciu pyta obejmują-
cych dziewiętnaście dziedzin, kt re nie zawsze odpo-
wiadają programom studi w na konkretnych wydzia-
iach prawa. Moim zdaniem wyniki konkursu będą dla
wielu os b niemiłym zaskoczeniem. am

Leszek Zabielski, notariusz
były prezes Krajowej Rady Notarialnej

!uż od trzech lat o przyjęciu na aplikację ndtarialną
Jdecyduje liczba punkt w, a nie liczba miejsc. W tej
materii w tegorocznych egzaminach zadnej zmiany
nie ma. Podstawowa r znica polega na tym, że po raz
pieruuszy nie będzie przeprowadzany egzamin ustny.
Ja nie ukrywam, żeztego powodu jestem glęboko za-
niepokojony, ponieważ notariusz, kt ry nie umie roz-
mawiać z klientami, nie nadaje się do wykonywania
tego zawodu.

Niepokojącyjest też fakt, że do tej pory pytania eg-
zaminacyjne układane by|y przez notariuszy
i uwzględniaty specyfikę tej profesji' Teraz. gdy pytania
ukladane sąprzez centralne gremia, a od następnego
egzaminu w og le przez komisję ministerialną, to nie-
trudno zgadnąć' ze będą one mialy charakter og lny.
Przykladowo drobiazgowe wnikanie w kwestie proce-
sowe nie jest potrzebne, a z drugiej strony brakuje
szczeg lowych pyta , np. z obrotu nieruchomościa-
mi. Nie daje to możliwości dokładnego sprawdzenia
potzebnej w tym zawodzie wiedzy. il

niem przeciętny sfudent prawa bez więk-
szego trudu uporaĘ się z nim w 2 godzi-
ny. Jakub, ktory po razpierwsry zdawał
na aplikację, stwierdził, że poziom egza-
minu był niższy niż się spodziewał,
a chwi]ami bardzo niski. To było spraw_
dzenie podstaw i w teście nie było haczy_
koq a dodatkowo test byłjednokrotnego
wyboru, więc można było strzelac. Pyta_
nia w stylu ,'ilu instancyjne jest sądownic-
two w Polsce'' czy choćby,'czy umowa
o pracę może byc mniej korrystna dla
pracownika niż przepisy kodeksu prawa
pracy'' lub ,,czy posiadacz zalężny może
zasiedzieć nieruchomośc'' są dosyc pro
ste i nikomu nie powinny sprawic trudno
ści - argumentował. Egzamin był prosty
i osoba, ktoraprzejrzała ustawy i podsta_
wowe kodeksy, nie powinna mieć proble_
m w ze zdaniem. Pytanie o to, kto stwier-
dza ważnośĆ wyborow w Polsce lub
o rÓżnicę między zbrodnią a występkiem
należaĘ do najłatwiejszych. Wedfug Jo-
anny i Jakuba bardzo dobrze można było
się przygotowac w ciągu miesiąca.

Nie wszyscy byli tak zadowoleni. Dla
Marty pytania byĘ bardzo trudne. oczy_
wiście niektorę nie sprawiaĘ żadnych kło
pot w jednak większośc była o tak du-
żym stopniu szczeg łowości, że ciężko by-
ło się do nich przygotowac. Najłatwiejsze
byĘ te z zakesu prawa konstytucyjnego
i karnego, a najwięcej kłopot w miałam
z pfianiami z prawa administracyjnego,
wspolnotowego i podatkowego - wskazy-
wała. Niewiele os b poświęciło na|efrą
uwagę ustawom podatkowym. Dlatego
mogĘ one mieć duże problemy z udziele_
niem poprawnej odpowiedzi na przykład
w pytaniu o stawkę podatku od czynności
cywiłnoprawnej lub ,,w kt rej grupie po
datkowej od spadkow i darowizn znajdują
się dziadkowie'', i to niestety może miec
decydujące znaczenie przy koricowym
wyniku - powiedział Jakub.

Duża większoś ć zapytany ch wskazywa-
ła, że największą trudnością egzaminu był
duży zakres materiału, z ktorego trzeba

ekscesow. Egzaminowani nie mogli mieć
na ławkach nic oprocz kartek i długopi-
s w, więc moż[wość ściągania była nie-
więlka i dlatego nie musieliśmy nikogo
wypraszać z egzaminu. Dogłębniejsza
ocena tegorocznego testu będzię możliwa
dopiero po ogłoszeniu oficja|nych wyrri_
kÓw to znacTy w poniedziałek, gdyż ko
misja nie zna jeszcze pytali testowych
i poziomu.przygotowania kandydatow.

Radcowie prawni
okręgowa Izba Radow Prawnych sta_

nęła w tym roku przed zdecydowanie
więksrym wyzwaniem niż miało to miej-
sce w latach poprzednich. Nie dość, że
zmieniĘ się zasady naboru na aplikację,
to jeszcze do konkursu przystąpiła więk_

twe, ale miały ukryte haczyki. Trzeba było
uważać. Egzamin był bardzo dobrze zor-
ganizowany, ale nie podoba mi się, że
trzeba było za niego tak dużo zapłacić.
Poza tym wątpię wto, że osoby, ktore ma-
ją układy' nie będą znały wcześniej pyta .

To, że egzamtn był anonimowy, nlc nie za-
łatwia. Przecież ktoś je musiał wcześniej
ułozyć i nie wierzę, że rue przekazaĘ ich
swojemu synowi czy c rce. Nie wierzę
w cuda w tym kraju - dodała tegofoczfla
absolwentka UW.

Zdanem sy'na znanego warszawskiego
adwokata łatwo można było się zagubic
w gąszczu dwustu pięcdziesięciu pytan.
Mimo że większość zrltch nie była trudna
to jednak olbrrymi zakes materiału wpro
wadzał spore zamieszanie. - Najwięcej

Wyniki egzaminu (niepełnel na aplikację adwokacką 2oo5 r.

[.p. lzba llczba zda|ących
llczba łandydat u

H rł uzysłall
co nalmniel 190 lkt

Go stanoui proc,

1 Białostocka 32 24 75 oroc.

2 BielskoBialska 25 24 96 oroc.

3 Bvdooska 15 1l 73,30 oroc.
4 Częstochowska 12 10 83,30 proc.

5 Gda ska 57 48 84,2
6 Katowicka 84 71 84,50 proc.

7 Kielecka 48 27 56,30 proc.

I Koszalinska 19 13 68,42 proc.

I Krakowska 146 12'l 83 proc.

10 Lubelska 56 40 /1,43 proc

11 ŁÓdzka 120 t03 85,80 proc

.12 0lsztvnska 20 12 60 oroc
13 0polska 23 21 91,30 proc.

14 Pł0cka 20 13 65 proc.

15 Radomska 16 10 62,50 proc.

16 Rzeszowska bd. potw. bd. bd.

17 Siedlecka 13 8 69 proc.

18 Szczecinska 29 25 86,20 proc.

19 Torunska 19 14 73,68 proc.

20 Wałbrzyska 31 19 61,30 proc

21 Warszawska 391 324 82,90 proc.

22 Wielkopolska 82 59 71 proc

23 Wrocławska 89 63 70,80 proc

24 Zielonog rska 30 22 76 proc.

+
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ORAZ NOTARIUSZA

problemu sprawiło mi pytanie związane
z katastrem wodnym. Szczerze m wiąc
nie potrafiłem na nie odpowiedziec. Nie
miałem z kolei kłopotÓw z prawem wsp l-

liczebnikach. Dużo rzecry trzeba było
znac na pamięć, gdyż nie dało ich się zda-
nięm egzaminowanych zrozumiec.
Wśrod os b, z kt rymi rozmawialiśmy,

- Egzamin był do zdania, a py.tania na
pewno nie byĘ trudne - ocenia Bartek,
ktory po kilkugodzinnych zmaganiach
odpoczyrva na kanapie. Trudnośc dla nie_

optNrg

Ziemisfaw Gintowt,
wicedziekan okręgowej
Rady Adwokackiej w Warszawie
\A/vniłi tegorocznych egzamin w na aplikację
U V adwokacką są dla nas bardzo zaskakujące.

W Warszawie zdato okolo 85 proc. chętnych, czy-
li prawie 340 os b. Wskazuje to na to, ze, po
pierwsze, młodzież byta bardzo dobrze przygoto-
wana, a po drugie, test nie byl zbyt trudny. Takie
rozstrzygnięcie postawilo nas przed niezwykle
trudnym zadaniem. Będziemy musieli uporać się
z zapewnieniem aplikantom warunk w technicz-
nych i naukowych na takim samym poziomie, jak
było to gwarantowane do tej pory. Ustawodawca
nalożył na nas ten obowiązek, a my musimy się
z nim zmierzyć' Korporacja adwokat w nie może
się przeciez rozwiązaĆ z powodu kłopot w tech-
nicznych' Z drugiej strony, tak naprawdę nie wie-
my. ile os b spośr d tych. kt re pozytywnie zda-
ły egzamin, podejmie aplikację w tym roku. Zapis
ustawy gwarantuje im mozliwość rozpoczęcia
aplikacji w ciągu dw ch lat od zdania egzaminu.
Korporacja musi być jednak przygotowana juz od
tego roku. W mojej ocenie wynik tegorocznego
egzaminu jest nieproporcjonalnie korzystny dla
zdających. Jest ich szczęśliwym trafem. Cała re_
forma mogla być przeprowadzona w spos b
mniej dramatyczny. W latach ubiegtych rada ad-
wokacka przeprowadzała test skladający się ze
100 pyta'i i zdawato go okolo 40- 50 proc. chęt-
nych. Wedlug mnie takie rozwiązanie byloby du-
żo bardziej korzystne. Cały szum wok l wejścia
na aplikację nie byl potrzebny i rady adwokackie
w mojej ocenie same mogły uporać się z wprowa-
dzeniem oczekiwanych przez rożne środowiska
zmian. Pojawiające się głosy. że w związku z tak
duzą liczbą przyjętych aplikant w, samo odbywa-

:]: T, j' 9'l : : ]:ł^ ".!:,1'^1::l" l_*9:: 1 
* t ru d n i ej

walczflo o aplikacje

Konkurs na aplikację radcowską i adwokacką w Warszawie odbywal się w Hali EXPO przy ulicy Prądzyriskiego.



nolowym' ale to moze olatego' zę od lal
się nim interesuję - dodał z uśmiechem.

_ Zdaję egzamin po raz czwarty' Test
nie wydawał mi się szczegÓlnie trudny.
Cieszę się, że na rozwiązanie go dano
nam dużo czasu, gdyż wcześniej zawsze
mi go brakowało. No i wreszcie nie ma
egzaminu ustnego! Do tej pory zawsze
częśc pisemna zawsze szła mi bardzo
dobrze, a odpadałam na ustnym. Myślę,
że tym razem mi się uda - powiedziała
Magda.

WiększoŚć zdających, pod wpĘwem
przeźryc zlitązanych z egzaminem, nie po
trafiła powtorzyć pytan, na kt re odpo
wiadała dosłownie kilka minut wcześniej.
Jednak byli też tacy, kt rym wryły się
w pamięc łącznie z odpowiedziami.

- Pisałem test po raz pierwszy ijestem
przekonany, że ostatni. Czuję się pewnie.
Jeśli chodzi o test. to pamiętam sporo py-
tan, np.:

Jaki procent budżetu stanowi rezerwa
ogolna - 0,2,0,3 czy 0,4?

W jakim terminie trzeba zawiadomlć
inspekcję sanitarną i inspekcję pracy
o podjęciu działalności związanej z z*
trudnianiem pracownik w - 7 dni, 14 dni
czy 30 dni?

Według większości respondentÓw,
przeważały pytania z zakesu prawa ad-
ministracyjnego, konstytucyjnego. prawa
materialnego cywilnego i procedury cy-
wi|nej. Procz tego, całkiem nieuzasadnio-
ny był nacisk na ustawę o zamowieniach
publicznych, gdyżotę materię pytano aż
sześciokotnie. Ci' ktorzy podchodzili do
egzaminu po raz kolejny, twierdzili, że
test był znacznie łatwiejszy i bardziej
przejrzysty w porownaniu z tym z lat po-
przednich. Dużym komfortem było to, że
mogli bez pośpiechu zastanowić się nad
każdym pytaniem. Z drugiej strony kryty_
kowano pytania z zakresu prawa karnego
i karnego skarbowego, gdyż tematyka ta
jest w bardzo małym stopniu powiązana
z za'wodem radcy prawnego. Wiele pytan
wymagało szczegołowej wiedzy, gdyż
proponowane odpowiedzi oparte byĘ na

przeważnła jedna opinia - Największą
trudność sprawiaĘ mi pytania z dzie
dzin, ktorych nie powtorzyłem' reszta by-
ła do napisania.

Notariusze
Egzamin na aplikację notarialną

w Warszawie odbył się w hotelu Gromada
przy ul. 17 Stycznia. Rozpoczął się z nie_

wielkim op Źnieniem. Do testu przystrpi_
ło około l50 os b.

Większość pyta dotyczyła kodeksu cy-
wilnego, kodeksu sp łek handlowych, pra-
wa pracy, prawa administracfnego, postę
powania cywilnego i prawa wekslowego
- wyhcza Rafał' Jego zdaniem test nie był
zbyt skomplikowany, nie jest jednak w sta-
nie prrypomniec sobie żadnego pytania.

Darek jest już aplikantem radcowskim
drugiego roku. Jego ojciec jest notariu-
szem. Sam jednak zdecydował się zdawac
akurat na tę aplikację' aby p Źniej mogł
wybrac , co będzie mu bardziej odpowia-
dało.

- Można było spodziewać się tego' co
będzie na tym egzaminie. Dużo pytan
z papierow wartoŚciowych, z czego aku-
rat byłem gorzej przygolowany - opowia_
da Hubert. Największą trudnoś sprawiło
mu pytanie' ktore dotyczyło tego czym
jest konosament. W jego przypadku o wy-
borze tej aplikacji zadecydowało to' że
pracuje już od jakiegoś czasu w kancelarii
notarialnej. - Wydaje mi się, że tutaj bę_

dzie mi się łatwiej dostac - dodaje.
Zdaniem Karoliny można było spokoj-

nie przygotowac się do egzaminu, a test
nie był za trudny. Nie ukrywa jednak, że
z kilkoma pytaniami z zbkresu papierow
wartościowych miała kłopoty. Podobnie'
jak Hubertowi, trudność sprawił jej kono
sament. - Zupetnie nie spodziewałam się
prawa budowlanego - dodaje. Do egzami-
nu na aplikację notarialną przystępowała
drugi raz. Twierdzi, że w t}łn roku było
więcej pytail z prawa administracyjnego'
Tłumaczy' że wybrała tę aplikację, gdyż
jako notariuszowi będzie jej łatwiej pogo
dzic irycie zawodowe z rodzinnym.

go stanowiła dużaliczba pytan. W czerw-
cu zdawał na aplikację prokuratorską
i tam było 60 pyta . Od zawsze chciał iść
na aplikację notarialną.

Dla Joanny przyj aznąnecząbyło to, że
był to test jednokrotnego wyboru - oco
nia. Świeżo po wyjściu z sali ciężko opano
wać jej emocje. Jest zdenerwowana. Nie
przypomina sobię, co sprawiło jej szcze-
gÓlną trudność. Dodaje jednak, że test był
obszerny i z wielu dziedzn prawa. W jej
'przypadku wyb r tego kierunku był pro
sty. - Mam znajomych notariuszy i uwa-
żam, żęjest to bardzo interesująca profe-
sja' W najbliższej rodznie nie mam nota-
riuszy, jednak mÓj ojciec jest radcą praw-
nym - stwierdza.

- Na stoliku podczas egzaminu można

,było mieć tylko sam długopis. Telefony
musiały być zamknięte w kopertach, a ko
misja zagroziła, że jak ktoś je otworzy, to
zostanie natychmiast zdyskwalifi kowany
- tłumaczy Piotr. Jego zdaruem nie było
mowy o ściąganiu z tzw pomocy nauko
wych. Nie ukywa jednak, że niektorzy
mogli się porozumiewać między sobą.
- W pierwszych kilku rzędach w ławce
siedziały po dwie osoby i mogĘ zerkać na
swoje prace. W pozostaĘch siedziało się
pojedynczo - dodaje.

Uczestnicy egzaminu na aplikację no
tarialną podawali r żne powody wyboru
kierunku. Jedna z młodych dziewczyn
nie mogła iśc na aplikację sędziowską,
edyż Jęj mąż jest adwokatem. Sporo
os b podchodziło do egzaminu kolejny
raz' W ich ocęnie w tym roku było ła-
twiej. Kłopoty z zapamlętaniem pytan
stanowiła ich llczba' ale także spos b ich
sformułowania. Byli i tacy, kt rzy zarzu-
cali' iż byĘ one niesprecyzowane i po-
zwalaĘ zakreślac więcej niż jedną odpo-
wiedź. Większośc zdających twierdziła
zgodnie' żejeśli ktoś się przygotowywał,
to powinien uzyskać wymagane l90
punktow, aby dostac się na aplikację no-
tarialną.

tukadiuv Jaraszer, 
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czym nieuzasadnione. Każdy egzamin ma w sobie
pewien element eliminacyjny, jednak jego gt w-
nym celem jest podnoszenie wiedzy i kwalifikacja
zdającego. ai

lerzy Naumann,
adwokat
!\o tegorocznego egzaminu przystąpiło prawie
l)'taoo zdających. Najlepiej przygotowani zgła-
szali gotowość oddania prac juz po około godzi-
nie. Niezaleznie od tego. że pytania nie należaly
do trudnych, wszystkim tym osobom należą się
szczeg lne gratulacje. Zdecydowana większość
komisji egzaminacyjnych zakirriczyla pracę przed
zakreślonym limitem 4 godzin - na skutek odda-
nia wszystkich.prac. Świadczy to o og lnym do-
brym przygotowaniu zdających, z czego jesteśmy
wielce zadowoleni - gratulując wszystkim. W jed_
nej z izb zdawala egzamin osoba niewidoma,
uzyskując rezultat aż 2o3 prawidtowych odpo-
wiedzi, a więc o 13 więcej niż minimum gwaran-
tujące wstąpienie na aplikację. Szczeg lnie tej
osobie gratuluję! Wstępne, nieoficjalne wyniki
wskazują, ze stworzone możliwości zostały wyko-
rzystane i procent-pozytywnych ocen oscyluje wo-
k t 70 proc. Są izby, gdzie procent przyjęĆ prze-
wyższa 80 proc. (Gda sk. Krak w, Szczecin).
W Warszawie to ponad 70 proc. świetnie! Cieszy-
my się i życzymy wszystkim młodym kolegom jak
największych postęp w w nabywaniu umiejętno-
ści adwokackich. Przebieg i wyniki egzaminu
w całości daly dow d bezpodstawności zarzut w
a nawet pom wie kierowanych pod adresem
adwokatury. ZwIaszcza chodzi tu o całkowicie
nieuprawnione, jak się okazalo, poglądy formuło-
wane przez inicjator w noweli prawa o adwoka-
turze z partii PiS. Egzamin odbył się przy udziale
i niezmiernie cennym wktadzie pracy sędzi w (są-
d w apelacyjnych i okręgowych), kt rzy w liczbie
2 zasiadali w kazdej z 5-osobowych komisji egza-
minacyjnych; sędzia tez takiej komisji z ramienia
Ministra Sprawiedliwości przewodniczyl. lch za-
angazowanie Wymaga osobnego podziękowania.
oznacza to, że r wniez jeden z koronnych PiS-o-
wskich zarzutow o rzekomej niemożności samo-
rządu adwokackiego do przeprowadzania uczci-
wych konkurs w na aplikację legł całkowicie

lpw gruzach.


